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Kaupunginvaltuusto 12.04.2021 § 24

 Valtuutettu Jarkko Ilonen ja muut allekirjoittaneet tekivät seuraavan
valtuustoaloitteen:

 Me allekirjoittaneet kaupunginvaltuutetut esitämme, että kaupunki
mahdollistaa kasvis- ja vegaanivaihtoehdon normaalina ruokavaihtoehtona
ruokapalveluissaan - ilman erillistä ilmoittautumismenettelyä. Samalla
kaupunki lisää ravitsemustietoutta käyttäjäkohderyhmässä.
Ruokapalveluissa tulee painottaa lähiruokaa ensisijaisena vaihtoehtona.

Päätös: Kaupunginvaltuusto päätti lähettää aloitteen kaupunginhallituksen
valmisteluun.

Kaupunginhallitus 03.05.2021 § 135

 Esittelijä: kaupunginjohtaja Tuija Telén

 Valmistelija: hallintopäällikkö Katja Knect

Kaupunginjohtajan ehdotus:

 Kaupunginhallitus päättää

 antaa valtuustoaloitteen tekniselle lautakunnalle valmisteltavaksi.

Päätös: Kaupunginhallitus päätti ehdotuksen mukaan yksimielisesti.

Täytäntöönpano: Tekninen lautakunta

Tekninen lautakunta 23.09.2021 § 68

 Esittelijä: Kaupunkikehitysjohtaja Esko Vuolukka, sähköposti
etunimi.sukunimi@karkkila.fi.

 Valmistelija: ruoka- ja puhdistuspalvelupäällikköTarja Horttanainen,
sähköposti etunimi.sukunimi@karkkila.fi.



 Valtuustoaloitteessa esitetään, että kaupunki mahdollistaa kasvis- ja
vegaanivaihtoehdon normaalina ruokavaihtoehtona ruokapalveluissaan
ilman erillistä ilmoittautumismenettelyä, kaupunki lisää ravitsemustietoutta
käyttäjäkohderyhmässä ja kaupunki painottaa lähiruokaa ensisijaisena
vaihtoehtona.

 Vastauksena valtuustoaloitteeseen kaupunkikehitystoimiala toteaa, että
lähiruokaohjelman toimenpiteet kattavat lisäksi elintarvikealan
erikoistuotteet, joiden merkittävimmät markkinat ovat lähialueella, mutta
joita myydään eri kanavissa muuallakin Suomessa. Näitä tuotteita on
lähinnä pienempien yritysten valikoimassa. Lähiruokaohjelmassa
korostetaan myös lyhyitä jakeluketjuja. Lähiruoka ja ruuan paikallisuus
liittyvät erityisesti lyhyisiin jakeluketjuihin, joita määrittää taloudellisten
toimijoiden määrän väheneminen ketjussa, toimijoiden yhteistyö,
paikallinen talouskasvu sekä tuottajien ja kuluttajien maantieteelliset ja
sosiaaliset yhteydet.

 Toimialan selvitysten mukaan Lähiruoan tarjonta aloitteessa esitetyssä
muodossa ja esitetyssä määrin ei ole mahdollista saada. Karkkilan
kaupungin ja KL-kuntahankinnat elintarvikkeiden osalta sopimus voimassa
1.2.2020 – 1.2.2024 sisältäen kaikki elintarvikkeet ja non-food-tuotteet.
Tällä hetkellä kaupunki tilaa elintarvikkeet Aromi-ruokatuotanto-ohjelman
kautta tukusta, joka toimii vain tukusta tilattaessa. Maito- ja hedelmätuet
kaupunki anoo ruokaviraston kautta ja tukusta saadaan koontilistat
tuotteista. Tämän on todettu toimivan tukusta tilattaessa. Kaikki
elintarvikkeet tulevat yhdellä kuormalla tukusta, jolloin tarvitaan vähemmän
kuljetuksia ja säästyy kuljetuskustannuksia.

 Kasvisruoan ja vegaanivaihtoehdon tarjoamiseen normaalina
ruokavaihtoehtona toimiala toteaa, että tämän hetkiset olemassa olevat
tuotantotilat eivät riitä tällaiseen valmistukseen ja tarjoiluun. Lisäksi
vaihtoehtojen lisääminen vaatisi keskuskeittiön laitekapasiteetin
kasvattamista ja laitehankintoja, ruoanvalmistusastioiden,
kuljetuslaatikoiden ja kuljetusvaunujen hankintaa ja ne tarkoittavat
kokonaisuutena investointeja. Kuljetuskalustoa pitäisi mahdollisesti myös
lisätä ja käyttötalouden määrärahoja pitäisi lisätä vaihtoehtojen
lisääntyessä. Eräänä uhkana toimialan omien kokemusten ja arvioiden
mukaan on myös ruokahävikin kasvu.

 Kaupunkikehitystoimialan selvitysten mukaan tämän hetkisellä
ruokapalveluhenkilökunnan mitoituksella ei pystytä lisäämään tuotantoa
aloitteessa esitetyllä tavalla. Lisäksi toimialan selvitysten mukaan
jakelukeittiöiden lämmityskapasiteetti ei ole riittävä vaihtoehtojen
lisäämiseen. Ravitsemustietoutta on saatavilla ja sitä voidaan toki
tarvittaessa lisätä, koska sillä voidaan vaikuttaa esimerkiksi
ruokailutottumuksiin.

 Taloudelliset vaikutukset
 - ei vaikutuksia

 Esityslistan oheismateriaali



 -

 Esityslistan liite
 -

Kaupunkikehitysjohtajan ehdotus:

 Tekninen lautakunta esittää kaupunginhallitukselle ja edelleen
kaupunginvaltuustolle, että se hyväksyy vastauksena valtuustoaloitteeseen
seuraavaa:

 1) Kaupunkikehitystoimialan vastaus valtuustoaloiteessa esitettyihin
seikkoihin on kerrottu asiaselostuksessa,

 2) ja toteaa aloitteen loppuunkäsitellyksi.

Päätös: Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Täytäntöönpano: kaupunginhallitus

Kaupunginhallitus 08.11.2021 § 345
 Esittelijä: kaupunginjohtaja Tuija Telén
 Valmistelija: tekninen lautakunta / kaupunkikehitysjohtaja Esko Vuolukka

 Tekninen lautakunta on antanut 23.9.2021 edellä kerrotun vastauksen
12.4.2021 jätettyyn valtuustoaloitteeseen koskien kaupungin
ruokapalveluiden ruokavaliovaihtoehtoja.

 Kaupungin ruokapalveluilla ei nykyisellä toiminnan, tilojen ja
henkilöresurssien rakenteella ole mahdollista toteuttaa valtuustoaloitteen
esittämää laajennusta.

Kaupunginjohtajan ehdotus:

 Kaupunginhallitus päättää esittää valtuustolle, että valtuusto

 1) hyväksyy edellä annetun teknisen lautakunnan vastauksen vastauksena
valtuustoaloitteeseen, ja

 2) toteaa aloitteen loppuun käsitellyksi.

Päätös: Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Täytäntöönpano: kaupunginvaltuusto
Kaupunginvaltuusto 22.11.2021 § 133

Kaupunginhallituksen ehdotus:

 Kaupunginvaltuusto

 1) hyväksyy edellä annetun teknisen lautakunnan vastauksen vastauksena



valtuustoaloitteeseen, ja

 2) toteaa aloitteen loppuun käsitellyksi.

Käsittely: Jarkko Ilonen esitti puheenvuorossaan asian jättämistä uudelleen
valmisteluun. Uudelleen valmistelua kannatettiin.

 Puheenjohtajan tiedusteltua valtuustolta voidaanko Jarkko Ilosen
palautusesitystä kannattaa yksimielisesti oli vastaus kielteinen, joten
päädyttiin äänestykseen.

 Palautusesityksestä päätettiin suorittaa äänestys siten että,
kaupunginhallituksen päätösehdotus on JAA ja valtuutettu Ilosen

 palautusesitys on EI. 

 JAA äänestivät Päivi Hellgren, Anssi Liesmala, Heidi Örnmark, Essi
Jumisko, Juha Jumisko, Markku Korhonen, Jani Laaksonen, Kari Laine,
Harri Lindfors, Seppo Meri, Mark Nordberg, Hannamari Auvinen, Mikko
Ojanen, Timo Palenius, Outi Pietiläinen, Hannu Riikonen, Paula Salapuro,
Veikko Ala-Hiiro, Elina Toikka, Risto Sintonen, Pertti Toikka ja Raino Velin.

 EI äänestivät Anna Tallgren, Jarkko Ilonen, Erkki Ollakka, Satu Ahjoniemi,
Katja Etolin, Duncan Heathfield, Teemu Linnakoski, Eevi Myllylahti, Mari
Partanen, Melinda Paunonen, Heikki Savola ja Kati Sinervä.

 Äänin 22-12 kaupunginvaltuusto päätti palautusehdotusta vastaan.

 Keskustelu jatkui.

Päätös: Kaupunginvaltuusto päätti ehdotuksen mukaan yksimielisesti.
.


